
16نفري كه اطلاعات زيپ شده را 
رازگشايي كردند

طي چهار روز در چهارمين نمايش��گاه راه و شهرسازي، چهار در چهار 
نفر يعني وزير، قائم مقام، مشاور عالي و 13 معاونش طي نشست هاي 
زيپ ش��ده اي به رمزگش��ايي فعاليت هاي صد روزه خ��ود به صورت 

mp3پرداختند. 
ابوي مي گويد: اين چه طرز خبر نوشتن است؟ 

مي گويم: وقتي منع شده اند از اطلاع رساني و يكهو جلويشان باز مي شود 
و به آنها مي گويند در چهار روز قال قصه را بكنيد، مي خواهي جور ديگر 
بنويسمش؟ هول كردم از اين همه نعمت و فراواني و شفافيت. آخر از 

فردا باز كسي پاسخگو نيست تا نمايشگاه بعدي. 
ابوي مي گويد: تو حرفه اي عمل كن. به آنها چكار داري! مثلًا خوب است 
از برنامه شان براي كنترل بازار مسكن شروع مي كردي. هم مهم است، 

هم همه مي خواهند بدانند قيمت ها كي پايين مي آيد؟
مي گويم:آقايان گفته اند برنامه اي براي كنترل بازار مسكن وجود ندارد 

و دولت در قيمت گذاري مسكن مداخله نمي كند. 
ابوي مي گويد: نه اينكه منفي اس��ت هر چند كه آزادي يعني همين. 
اقتصاد آزاد و كاسبي آزاد. اما مردم شاكي مي شوند اگر همه چيز به حال 

خود رها شود. . . خب از وضعيت مسكن مهر در نمايشگاه مي نوشتي. 
مي گويم: كسي متولي مسكن مهر در نمايشگاه نبود! اما همه راجع به آن 

حرف زدند و ديگر هر چه بخواهم بنويسم نخ نما شده. 
ابوي مي گويد: از اين مسكن اجتماعي مي نوشتي. 

مي گويم: موضوعش سياسي شده، مشاركتي ها را هم آورده اند وسط 
كار. تازه سه تا شده!

مي گويد: جانم؟ آنها هم اعتدالي شده اند؟ تا حالا كه كارگزاراني ها وسط 
كار را گرفته بودند. 

مي گويم:اعلام كردند سه تا طرح مسكن دارند. طرح مسكن اجتماعي 
براي دهك هاي يك تا سه )مردم(به صورت اجاره 10ساله، طرح مسكن 
حمايتي با اس��تفاده از تسهيلات بانكي و طرح مس��كن مشاركتي. اما 
نگفتند اين مشاركتي چيس��ت! به گمانم بناست به همه مشاركتي ها 

خانه بدهند. 
ابوي مي گويد: مگر در دوره خاتمي و مجلس ششم به آنها كم داده اند؟ 
دوباره جيبش��ان خالي ش��ده! مگر روحاني نگف��ت فراجناحي عمل 

مي كند!
مي گويم: خودتان مي بينيد كه اگر از اينجا مطلبم را شروع مي كردم، 
خواننده ها همين سؤالات را مي كردند. ما كه هدفمان تضعيف دولت 
و بازگشت به آن هشت س��ال قبل از اين هشت سال نيست. تا طرح ها 

تكميل شود يك چهار سالي بايد بگذرد. 
ابوي مي گويد: راس��ت مي گويي. اص��لًا از يك مطلب علمي ش��روع 

مي كردي بهتر بود. 
مي گويم: اي ابوي جان، دس��ت روي دلم نگذار كه كباب است. مطلب 
علمي هم بود اما ربطش مي دادند به حجيم سازي دولتي كه مي گويد 

مي خواهم كوچك شوم. 
ابوي مي گويد: نگرفتم. بوي كباب به مش��امم خورده اما پيگير نشدم 

ببينم از كجاست؟ پس دل تو بوده؟
مي گويم كه مي گويند از آنجايي كه راه و مسكن نياز به تجريبات علمي 
دارد، چهار پژوهشكده س��اختمان، حمل و نقل، اقتصاد حمل و نقل و 

معماري و شهرسازي تشكيل داده اند. 
ابوي مي گويد: افتاد. دفتر و دستك جديد! پس يعني هيچ چيز درست و 

درماني مطرح نشد كه دردي از مسكن و راه و... درمان كند. 
مي گويم: يك اقتصاد آزاد به گوششان خورده با همان يك كلمه قيمت 
بليت هواپيما را مي خواهند آزاد كنند، ساخت آزادراه تهران و شمال را 
مي خواهند آزاد بگذارند، مردم را كنترل محسوس نكنند و در فرودگاه 

آزاد بگذارند، پرواز به امريكا را آزاد كنند و. . . 
ابوي مي گويد: حالا كه زيپ گزارش صد روزه در چهار روزه را باز كردي 
مي بينم خوب شروع كرده بودي. حالا فهميدم چه خبر است. به كارت 

ادامه بده. 
مي گويم: در ادامه اش چه بنويسم؟

ابوي مي گويد: بنويس تا انتخابات بعدي از شعارهاي زيبا ديگر خبري 
نيست. 

مي گويم: اينكه منفي است. 
مي گويد: گفتم شعار، نگفتم كه از عمل زيبا خبري نيست. هميشه يك 

راه فرار براي خودت داشته باش. 
مي گويم چشم و دست از نوشتن بر مي دارم. 

پشتيباني برخي گروه ها و نهادها از زنجاني
عضو كميسيون انرژي مجلس گفت: گزارش تقاضاي تحقيق و تفحص 
از خروج 2/8 ميليارد دلار فرآورده نفتي از كش��ور در صورت تكميل و 
ارائه نشدن اطلاعات لازم از سوي مسئولان نظارتي و وزارت نفت براي 

قرائت به صحن علني مجلس ارائه مي شود. 
اميرعباس سلطاني در گفت و گو با خانه ملت، با تأكيد بر اينكه بابك زنجاني 
چگونه از اين همه رانت استفاده كرده و همچنان استفاده مي كند جاي 
سؤال دارد، افزود: پشتيباني هايي كه برخي جناح ها و نهادها و گروه ها از 
وي مي كنند و بر اتهامات وي چشم مي بندند، براي ما جاي سؤال دارد. 
نماينده مردم بروجن در مجلس شوراي اسلامي با تأكيد بر اينكه پرونده 
بابك زنجاني را به طور جد پيگيري مي كنيم، اف��زود: اگر اين پرونده به 
نتيجه قانع كننده اي نرسد و نمايندگان نتوانند از ابزارهاي نظارتي خود 
به خوبي استفاده كنند بايد اس��تعفا دهند. وي درپاسخ به اين سؤال كه 
رئيس كميسيون اصل 90 اعلام كرده است كه بابك زنجاني قول بازگشت 
پول هاي نفتي را داده است، گفت: نظر رئيس كميسيون اصل نودم مجلس 
نظر شخصي است و فكر نمي كنم بابك زنجاني به قولش عمل كند چراكه 
او به قول مكتوبش در قراردادها عمل نكرده است.  سلطاني گفت: درباره 
اين پرونده و ادعاهاي بابك زنجاني از سازمان بازرسي و ديوان محاسبات 
و ساير نهادهاي نظارتي استعلام كرديم اما جواب ها قانع كننده نبود، از 
اين رو دوباره استعلام كرديم كه اگر پاسخ ها قانع كننده نباشد، گزارش 

تحقيق را به صحن جهت قرائت ارسال مي كنيم. 

بازار سرمايه 420 هزار ميليارد توماني شد
در نتيجه داد و س�تدهاي روز سه شنبه، س�رمايه گذاران بورسي 
بي�ش از يك ه�زار و 85 برگه س�هم را دس�ت به دس�ت كردند. 
به گزارش مهر، در نتيجه داد و س��تدهاي روز گذش��ته بازار س��هام، 
س��رمايه گذاران بيش از يك ميليارد برگه س��هم را به ارزش 4 هزار و 
426ميليارد ريال در 127 هزار نوبت معاملاتي داد و س��تد كردند. در 
نتيجه معاملات روز سه ش��نبه ارزش روز بازار نيز از 420 هزار ميليارد 
تومان عبور كرد. همچنين در اين روز ش��اخص كل با رش��دي 651 
واحدي در آستانه ورود به كانال 86 هزار ايس��تاد. البته اين متغير در 
ساعت هاي ابتدايي معاملات براي دقايقي مرز 86 هزار واحد را در نورديد 
اما در نهايت با عقب نشيني از اين مرز در عدد 85 هزار و 962 قرار گرفت. 
نمادهاي پالايش نفت بندرعباس، فولاد مباركه، ملي مس، مپنا، بانك 

ملت و بانك پاسارگاد بيشترين تأثير مثبت را بر شاخص ثبت كردند. 
نماد هلدينگ خليج فارس با بيش��ترين تأثير منفي بر شاخص يكي از 
دلايل عقب نشيني اين متغير بود. شاخص صنعت نيز 324 واحد رشد 
كرد و شاخص بازار اول در حالي 767 واحد بالا رفت كه شاخص بازار 

دوم با كاهش 267 واحدي مواجه شد. 
----------------------------------------------------
طلب 4 هزار ميليارد توماني راهسازان از دولت

دبير انجمن ش�ركت هاي راهسازي ايران با اش�اره به طلب حدود 
4هزار ميلي�ارد تومان�ي پيمانكاران راهس�ازي از دول�ت، گفت: 
اميدوارم به زودي دوره سازندگي و رفع مشكلات هم به وجود بيايد. 
علي آزاد در گفت وگو با مهر در خصوص مي��زان مطالبات پيمانكاران 
راهسازي از دولت اظهار داشت: در حال حاضر كل پيمانكاران راهساز 
از وزارت راه 4 هزار ميليارد تومان طلبكار هستند و دولت در تلاش است 
كه زودتر پرداخت ش��ود. وي با بيان اينكه در جلسه اي كه با وزير راه و 
شهرسازي داشتيم، موضوعات زيادي مطرح شده است، گفت: معتقدم 
كه دولت در مورد كل كشور در حال شناخت مشكلات و مسائل است و 

ما هم در حدي مسائل را با وزير مطرح كرديم. 
رئيس انجمن شركت هاي راهس��ازي خاطر نش��ان كرد: دكتر آخوندي 
هم در حال شناخت مشكلات و بررس��ي وضعيت مشكلاتي است كه در 
دوره گذشته به كشور تحميل شده و صنعت راهسازي با آن روبه رو بوده 
است.  آزاد با اشاره به اينكه ما همه وظيفه داريم همراه با دولت باشيم زيرا 
مشكلاتي براي كشور به وجود آمده كه دولت فعلي در آن نقشي نداشته 
است، گفت: معتقدم كه فعلا دوره شناخت مشكلات است و اميدوارم به 
زودي دوره سازندگي و رفع مشكلات هم به وجود بيايد. وي تصريح كرد: 
براي پرداخت مطالبات هم اقداماتي از سوي دولت انجام گرفته است و مهم 
اين است كه دولت هرچه توان داشته براي حل مسائل به كار برده است. 

 ورود سرمايه ها به بورس 
نشانه خوبي براي اقتصاد ايران است

نوسان مؤلفه هاي اقتصادي اثرگذار بر فضاي توليد طي سال هاي 
اخير موجب خروج س�رمايه از اي�ن حوزه و ورود اين س�رمايه ها 
به بازارهايي چون ارز، س�كه، طلا و مس�كن ش�د، اي�ن در حالي 
اس�ت كه ب�ه ادعاي وزي�ر اقتص�اد طب�ق رصدهاي انجام ش�ده 
منابع م�ردم از بازار س�كه، طلا، ارز و مس�كن ب�ه تدريج درحال 
خروج و ورود بخش�ي از اي�ن منابع به بازار بورس ش�ده اس�ت. 
به گزارش »جوان«، طيب زاده در برنامه گفت وگوي ويژه دوشنبه 
شب با اشاره به رشد 124درصدي شاخص كل بورس چشم انداز آتي 
اين بازار را روشن عنوان كرد و با تكيه بر اين استدال كه بازار بورس 
دماسنج اقتصاد به شمار مي آيد نسبت به بهبود شرايط اقتصادي ابراز 
اميدواري كرد. وي افزود: مردم نسبت به دولت اميدوار و خوش بين 
هستند و نشانه هاي رونق را مي بينند. آرامش در بازار و مرتفع شدن 
عدم اطمينان ها خوشبختانه مردم را به سرمايه گذاري در بورس و 
زمينه هاي واقعي اقتصاد ترغيب كرده است. وي با بيان اينكه دفتر 
دائمي براي پايش محيط كسب و كار و شناسايي مشكلات و راهكارها 
در وزارت  اقتصاد تشكيل شده اس��ت، اضافه كرد: مشكلات و موانع 
سر راه توليد را شناسايي كرديم، مشكلاتي كه جنبه ساختاري دارند 
در كوتاه مدت قابل حل نيس��ت ولي بخش ديگ��ري در كوتاه مدت 

حل مي شود. 
طيب نيا خاطرنشان كرد: مديران اقتصادي دولت مشكلات اقتصادي 
جامعه را به خوبي مي شناس��ند. ما مي دانيم كه مردم دچار مشكلات 
شديد اقتصادي هستند ولي در عين حال درك درستي از راه حل هاي 

مشكلات و برنامه هاي گسترده و جامع براي آن داريم. 
علي طيب نيا وزير امور اقتصادي و دارايي، درباره وضعيت اش��تغال در 
كشور گفت: بايد در آينده نزديك براي 8/5 ميليون نفر شغل مولد ايجاد 
كنيم. نيروي كار به زودي وارد بازار خواهد ش��د. وزير امور اقتصادي و 
دارايي ضمن بيان اينكه هم اكنون 3 ميليون نفر رسماً بيكار در كشور 
وجود دارد، تصريح كرد: دولت بايد شغل مناسب ايجاد كند اما بايد توجه 

داشت كه ايجاد شغل مستلزم رشد اقتصادي است. 
اين عضو كابينه دولت يازدهم به شاخص فلاكت اقتصادي اشاره كرد و 
افزود: اين شاخص از تورم و بيكاري به دست مي آيد كه در حال حاضر 
در ايران بالاي 50 درصد اس��ت درحالي كه در كشورهاي بين المللي 

حدود 11 الي 12 درصد است. 
  تورم نقطه به نقطه را 14 درصد كاهش داديم

وي با بيان اينكه نرخ تورم نقطه به نقطه 13 الي 14 درصد كم ش��ده 
است، ادامه داد: تورم نقطه به نقطه از 45 درصد در تيرماه به 31/9درصد 
در آبان رسيده اس��ت. در عين حال براي مقابله با ركود دولت به جانب 
تحريك عرضه روي آورد. مجموعه اي از سياست ها براي رفع مشكلات 
توليد را در نظر گرفتيم كه در رأس سياس��ت هاي دولت بهبود فضاي 

كسب و كار قرار دارد. 
به گفته اين مقام مس��ئول دولت��ي، در لايحه بودجه 93 س��اختاري 
پيش بيني شده كه مردم از سهام عدالت منفعت ببرند و سود بگيرند و 
در عين حال مديريت س��هام و بنگاه هاي اقتصادي نيز دچار تحولاتي 

خواهد شد. 
  برنامه دولت براي تقسيم سود سهام عدالت در سال 93

طيب نيا گفت: در لايحه بودجه 93 ماده اي را در خصوص خروج سهام 
عدالت از وضعيت فعلي گنجانديم تا مردم به خصوص دو دهك فقير از 
ارزش سهام عدالت كه بين 2 تا 3 ميليون تومان خواهد بود برخوردار 
ش��وند. كنار اين موضوع ارزش س��هام عدالت براي ساير دهك ها يك 
ميليون تومان خواهد بود. وي ادامه داد: با مذاكرات اخير و سفر بنده و 
رئيس كل بانك مركزي به اجلاس بانك جهاني توافقات زيادي حاصل 
ش��د. وي تأكيد كرد: تصميمات جدي براي رفع ممنوعيت فاينانس 
خارجي برخي بانك ه��اي بين المللي گرفتيم؛ براي افزايش س��رمايه 
بانك ها نيز ملاحظاتي را داريم؛ در استفاده از منابع بانك ها و نهادهاي 
بين المللي توافقات خوبي صورت گرفته است. در مذاكرات واشنگتن 
ش��اهد برخورد خوب و متفاوت بانك جهاني و ساير سازمان ها با ايران 
بوديم. وزير اقتصاد ب��ا بيان اينكه »با تأمين مناب��ع خارجي به صورت 
فاينانس و سرمايه گذاري خارجي شاهد گشايش اعتبار خواهيم بود«، 
تصريح كرد: درخواست هاي جديد سرمايه گذاري خارجي براي بانك و 
بيمه ها داشتيم و در برخي مواقع درخواست خريد و مشاركت بانك ها 

و بيمه ها را داشتيم. 
وزير اقتصاد در ادامه به كاهش فاصله نرخ ارز در بازار و مركز مبادلات 
اش��اره و تصريح كرد: عوامل رواني اگر متكي به عوامل واقعي و عيني 
نباش��ند آثار گذرا و زودگذر دارن��د. ما دنبال اين هس��تيم كه تمامي 
مؤلفه ها براي سرمايه گذاري مطلوب شود كه يكي از آنها قيمت باثبات 

ارز است. 
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اولتيمات�وم ج�دي وزي�ر نفت ب�ه مقامات 
پاكس�تاني، چهره هاي تأثيرگذار اسلام آباد 
را به تهران كش�اند تا در جلسه اي محرمانه 
رو در روي زنگنه قرار بگيرند و ارزان فروشي 
گاز را طل�ب كنند ام�ا مخالف�ت وزير نفت 
آب پاكي را روي دس�ت پاكس�تان ريخت. 
به گزارش »جوان« داستان خط لوله صلح بيش 
از 20 سال است كه ادامه دارد اما در دولت قبل 
قرارداد صادرات گاز به پاكستان به امضا رسيد. 
بس��ياري امضاي آخر مقامات وقت دو كشور را 
پاياني بر كلاف پيچيده داستان صلح خواندند 
اما با روي كار آمدن دولت تدبير و اميد و معرفي 
زنگنه به عنوان وزير نفت، سخت گيري ها در باره 
انجام برنامه صادراتي گاز بر اساس برنامه مورد 
تأكيد قرار گرف��ت ولي مش��تري گاز ايران در 
خيال »تفاهم« به سادگي از كنار آن عبور كرد؛ 
شايد آنها بيش از اندازه واردات گاز از ايران را در 

سايه »برادري« مي ديدند. 
عدم ساخت تجهيزات و خط لوله صادرات گاز 
در خاك پاكس��تان و آغاز صادرات گاز از سال 
آينده، تهران را خشمگين كرد زيرا طرف دوم 
معامله، در عمل هيچ اراده اي براي واردات گاز 
ايران نش��ان نداد و همين موضوع كافي بود تا 

وزير نفت جمهوري اس��لامي ايران كار را براي 
اسلام آباد يكسره كند. 

در سفر اخير مقامات پاكس��تاني به ايران كه با 
سانسور خبري عجيبي همراه شد، درخواست 
عجيب اين كش��ور براي اخذ تخفيف از ايران با 
چراغ سبز ايران همراه نشد تا ايران با برگ برنده 
خود از موضعي متفاوت تر از گذشته از پاي ميز 

مذاكره بلند شود. 
تجديد نظر در قيمت فروش گاز طبيعي، تمديد 
دوره زماني واردات گاز طبيعي توسط پاكستان 
به دليل عدم ساخت خط لوله گاز در خاك اين 
كش��ور و تأمين فاينانس حدود 500 ميليون 
دلاري توسط ايران سه پيش��نهادي بود كه از 
سوي وزير نفت و منابع طبيعي پاكستان به وزير 
نفت ايران ارائه شد و در مقابل، »نه« تنها پاسخ 

ايران به اين پيشنهادات بود. 
در همين  رابطه شاهد خاقان عباسي هم پس 
از پايان مذاكرات خود با طرف ايراني در تشريح 
دستاوردهاي مذاكرات گفت: تسريع در ساخت 
خط لوله گاز پس از لغو تحريم ها، رفع موانع و 
محدوديت ها، چانه زني بر سر تعيين قيمت گاز و 
تأمين اعتبار بخش پاكستاني خط لوله ا ي پي از 
مهم ترين محورهاي نشست گازي تهران بود. 

وزير نف��ت پاكس��تان همچني��ن در خصوص 
تأخيرهاي اين كشور در ساخت خط لوله واردات 
گاز از ايران با بيان اينكه در شرايط كنوني تكميل 
بخش پاكستاني خط لوله اي پي بر اساس جدول 
زماني تعيين شده با دشواري هايي رو به رو است، 
تأكيد كرد: تأمين اعتبار پروژه بخش پاكستاني 
خط لوله  اي پي موضوع بسيار دشواري نيست و 
در صورت نبود تحريم ها، فاينانس پروژه بسيار 

آسان تر مي شد. 
اين مقام مسئول در دولت اسلام آباد همچنين 
يادآور شد: بهاي گاز وارداتي از طريق خط لوله 
تاپي در شرايط كنوني ارزان تر از واردات گاز از 

طريق خط لوله  اي پي است. 
رسانه هاي پاكس��تاني اخيراً با انتشار گزارشي، 
مدعي ش��ده اند: قيمت گاز تح��ت توافق اوليه 
مع��ادل 78 درص��د قيم��ت نفت ك��وره تهيه 
شده بود، اما پاكس��تان توافقنامه ديگري را با 
تركمنستان براي خط لوله گاز تاپي امضا كرده 
كه براساس آن قيمت گاز صادراتي 69 درصد 
قيمت نفت كوره تعيين شده اس��ت كه با اين 
حساب اختلاف قيمت بين اين دو براي يك سال 

حدود يك ميليارد دلار مي شود. 
بر اس��اس توافق تهران – اس��لام آباد چنانچه تا 

پايان سال 2014 ميلادي ايران يا پاكستان موفق 
به صادرات يا دريافت گاز طبيعي نشوند، طرفي 
كه تخلف يا تعلل داش��ته باش��د به ازاي هر روز 
بين يك تا 3 ميلي��ون دلار بايد جريمه پرداخت 
كند. بر اساس قرارداد گازي تهران – اسلام آباد، 
تا س��ال آينده ايران بايد به طور متوسط روزانه 
حدود 21/5 ميليون مترمكعب گاز به پاكستان 

صادر كند.
اين در حالي است كه پاكستاني ها شهريور ماه 
اعلام كرده بودند ب��ا برنامه ريزي هاي خود گاز 
ايران را تا پايان س��ال 2014 وارد مي كنند اما 
نگاهي به وضعيت س��اخت تأسيس��ات مورد 
نياز اين پروژه از واقعيت ديگري خبر مي دهد. 
تاكنون قرارداد كارشناس��ي بين شركت ملي 
گاز پاكستان )ISGS( و ش��ركت ايراني تدبير 
انرژي گستر ايرانيان امضا شده است اما بايد اين 
قرارداد بين مديران عامل دو ش��ركت هم امضا 

شود كه تاكنون امضا نشده است. 
البته علي ماجدي، معاون امور بين الملل وزارت 
نفت درباره تأمين فاينانس ساخت خط لوله گاز 
به پاكستاني ها پيشنهاد كرده است كه به دنبال 

فاينانس هاي چيني باشند. 
  تاپي رقيب ايران؟

تعلل كش��ور، »انفجار« در س��اخت تأسيسات 
مورد نياز و بهانه تراش��ي ها در باره قيمت گازي 
كه به توافق و امضاي طرفين رس��يده است در 
شرايطي همه را كلافه كرده است كه اين كشور 
س��ناريويي ديگر را براي واردات گاز در دستور 

كار خود قرار داده است؛ »خط لوله تاپي«.
خط لوله تاپي نس��خه امريكايي تأمين انرژي 
پاكستان محسوب مي ش��ود؛ پروژه اي كه گاز 
تركمنستان را به افغانس��تان، پاكستان و هند 
مي رس��اند. جالب آنجاس��ت كه امريكا تأمين 
امنيت اين خط لول��ه را به دليل ن��ا امن بودن 
خاك اين چند كش��ور برعهده گرفته است اما 
ترديدهاي بس��ياري در اين باره وج��ود دارد. 
پاكستان گاز تركمنس��تان را ارزان تر از ايران 
مي داند و س��عي دارد ب��ا اين توجي��ه، ايران را 
در موقعيتي ضعيف قرار دهد ت��ا با اين امتياز، 

تخفيفي از ايران دريافت كند. 
خط لول��ه تاپ��ي كه به عن��وان رقي��ب جدي 
ايران براي رس��اندن گاز خود به ش��رق آس��يا 
معرفي مي شود، همچنان در سطح مذاكرات و 
چانه زني ها مانده است و با توجه به حجم ذخاير 
كم گازي تركمنستان نس��بت به ايران، نا امن 
بودن منطقه، عدم ثبات سياس��ي كش��ورهاي 
مدنظر اين پروژه، جنگ هاي قومي – قبيله اي 
و. . . بعيد است بتواند رقيب جدي ايران در شرق 

آسيا شود. 

مخالفت ايران با تخفيف گازي به پاكستان

اولاد آدم

توجيه افزايش حقوق كارمندان كمتر از نصف ميزان تورم
نوبخت: حقوق كارمندان را زيادتر كنيم تورم زاست

مع�اون برنامه ري�زي دول�ت در اظهارنظ�ري 
توجيه گر دليل افزايش نيافتن حقوق كارمندان 
را در س�ال 93 به تناسب نرخ 36 درصدي تورم 
پايان امس�ال، جلوگيري از افزايش تورم اعلام 
كرد و گف�ت: با افزاي�ش مخارج ي�ا تزريق پول 
ب�ه اقتصاد ش�ايد بتوان ب�ه مردم كم�ك كرد، 
اما منجر به تورم مي ش�ود. اين درحالي اس�ت 
كه م�ردم از اينكه به طور اس�مي درآمدش�ان 
افزايش يابد اما قدرت خريد بالا نداشته باشند، 
خوشحال نخواهند شد. بنابراين ما هيچ اقدامي 
را كه موجب افزايش تورم شود انجام نمي دهيم. 
وي در مورد ميزان در نظر گرفته شده براي افزايش 
حقوق كارمن��دان ب��ه 18 درصد در س��ال آينده 
توضيح داد: معاون برنامه ريزي و نظارت راهبردي 
رئيس جمهور تأكيد كرد: ما كمك به كاركنان دولت 
را از طريق كاهش تورم دنبال مي كنيم نه افزايش 
غيرواقعي حقوق آنها، بر اين اساس آنچه كه دولت 
مي تواند به حقوق كاركنان كمك كند 18 درصد و 

رشد رفاه اجتماعي 24 درصد بود. 
به گزارش »جوان«، اگرچه بهانه تأثير افزايش حقوق 
كارمندان بر تورم جزئي و كم سال آينده تا حدودي 
صحيح است اما بايد توجه داشت كه افزايش حقوق 
كارمندان در س��ال 93 در حقيقت جبران كاهش 
قدرت خريد صورت گرفته در اثر تورم 36 درصدي 

سال 92 بوده اس��ت و افزايش 18 درصدي حقوق 
كارمندان كه معادل نصف تورم امس��ال اس��ت در 
حقيقت دامن زدن بر كاهش بيش��تر قدرت خريد 
كارمندان درسال 93 اس��ت، به نحوي كه علاوه بر 
تورم 24 درصدي سال آينده بايد تورم 18 درصدي 
سال 92 را نيز به آن افزود. به عبارت ديگر سال بعد 
كارمندان با افزايش 18 درص��دي حقوق، كاهش 
قدرت خريد با تورم 42 درصدي را تجربه مي كنند 
نه تورم 24 درصدي پيش بيني ش��ده دولت براي 
سال آينده را ! لذا كمك دولت از روش كنترل تورم 
به جاي افزايش حقوق كارمندان متناسب با تورم 
سال قبل، بيشتر بازي با آمار و ارقام است تا بالا بردن 

قدرت خريد كارمندان! 
بنابر اين گزارش، البته معاون برنامه ريزي و نظارت 
راهبردي رئيس جمهور با تشكر از خدمات كاركنان 
دولت از آنها ب��راي آنچه را كه دولت نتوانس��ته به 
دليل كمبود منابع برايشان انجام دهد، عذرخواهي 
كرده و گفته اس��ت: ما تلاش مي كنيم تا هر سال و 
هر ماه قدرت خريد آنها را به وي��ژه براي كاركنان 
افزايش دهيم و از كاركنان دولت به دليل خدمات و 
كمك هايي كه به ما مي كنند تشكر و از بابت اينكه 
منابع ما به گونه اي نيس��ت تا بتواني��م آنچه را كه 
شايسته آنهاست تأمين كنيم عذرخواهي مي كنم و 

مطمئن باشند كه در آينده جبران خواهيم كرد. 

  به بازنشستگان به اندازه شاغلان رسيدگي 
خواهد شد

معاون برنامه ريزي و نظارت راهبردي رئيس جمهور 
در م��ورد حقوق بازنشس��ته ها در س��ال آينده نيز 
گفت: مطمئن باشيد هر آنچه براي شاغلان در نظر 
مي گيريم براي بازنشستگان نيز اجرايي خواهد شد، 
چراك��ه معتقديم هزينه هاي آنها حتي نس��بت به 

شاغلين بالاتر است. 
  افزايش ضريب مالياتي حقوق حقوق بگيران 

بي انصافي است
وي همچنين در مورد اينكه آيا افزايش درآمد هاي 
مالياتي دول��ت در بودجه 93 به معن��اي افزايش 
ميزان ماليات دهي كاركنان دولت نيز خواهد بود، 
تصريح كرد: ما ب��ه هيچ عنوان به دنب��ال افزايش 
ضريب مالياتي حقوق بگيران مانند كاركنان دولت 
يا كسبه اي كه آنها را مي شناسيم و ماليات پرداخت 
مي كنند، نيستيم چراكه بي انصافي است هر ساله از 
همين افراد ماليات بگيريم تا از اين طريق درآمد هاي 

مالياتي دولت افزايش يابد. 
  در هر حالتي پرداخ�ت نقدي يارانه حذف 

نمي شود
وي همچني��ن در م��ورد نحوه اصلاح��ات براي 
پرداخت يارانه ها يا توقف نق��دي آن عنوان كرد: 
منابع تأمين مبالغ در هدفمندي يارانه ها از طريق 

قيمت هاست و كاملًا مشخص اس��ت، اما يكي از 
روش هاي توزيع اين منابع نقدي خواهد بود. معاون 
برنامه ريزي و نظارت راهبردي رئيس جمهور تأكيد 
ك��رد: در هر حالت��ي حداق��ل از روش نقدي هم 
استفاده مي شود، اما تنها روش مطلوب نيست و 
راه هاي ديگري وجود دارند ك��ه مي توان با آن به 
همان ميزان به مردم خدمت رساني و رضايت آنها 
را جلب كرد. نوبخت تصريح كرد: اينكه روش نقدي 
در سال 93 كاملًا قطع شود و پرداختي ها غيرنقدي 

باشد به هيچ عنوان اجرايي نخواهد شد. 
   به آنچه كه مي گوييم پايبنديم

معاون برنامه ريزي و نظارت راهبردي رئيس جمهور 
با بيان اينك��ه دولت يازدهم وظيف��ه خود مي داند 
تا به آنچه كه مي گويد عمل كرده و پايبند باش��د، 
بيان كرد: اين در حالي اس��ت ك��ه رئيس جمهور 
اعلام كرد در پايان 100 روز گزارشي را ارائه خواهد 
كرد كه اجرايي شد يا اينكه گفته شد گشايشي در 
كوتاه مدت در امور جامعه ايجاد مي شود كه بر اين 
اساس بلافاصله در 17 شهريورماه مصوبه 35بندي 
تهيه و مبناي كار قرار گرف��ت يا اينكه گفته بوديم 
بودجه را به وقت تحوي��ل مي دهيم و اين كار را نيز 
كرديم. نوبخت تأكيد كرد: دولت مي خواهد به طور 
جدي، متعهد، منضبط و قانونمند به قول هاي خود 

عمل كند. 

يك مق�ام مس�ئول 
بانك مركزي با تأكيد     خبر

بر اينكه سياست هاي پولي مناسب با شرايط 
روز منعطف خواهد شد، از خداحافظي با بسته 
پولي و بانكي خبر داد و گفت: كارگروه ويژه اي 
براي تعيين روش جديد تأمين مالي مس�كن 

مهر تشكيل شده است. 
به گزارش تسنيم، پيمان قرباني روز گذشته در 
جمع خبرنگاران به تش��ريح سياست هاي پولي 
بانك مركزي پرداخت و اظهار داشت: در ماه هاي 
اخي��ر تأخيرها در انتش��ار آماره��اي اقتصادي 
كاهش ياف��ت و آمارهاي اقتص��ادي به صورت 

منظم در اختيار مخاطبان قرار گرفت. 
وي با تأكي��د بر اينكه هدف بان��ك مركزي ثبات 
قيمتي و مهار تورم اس��ت، افزود: درباره مسكن 

مهر هيچ مخالفت��ي در بانك مركزي وجود ندارد 
بلكه ش��يوه تأمين مالي مورد انتق��اد قرار گرفته 
است. قرباني، مدير اداره بررسي ها و سياست هاي 
اقتصادي بانك مركزي با بيان اينكه شيوه تأمين 
مالي ناس��الم در آين��ده براي مس��كن مهر ادامه 
نخواهد يافت، تصريح كرد:  در جلس��ات شوراي 
پول و اعتبار ب��ه اين نتيجه رس��يديم كه فعلا در 
چارچوب موجود سياست هاي پولي به خصوص 
نرخ سود بانكي تغييري حاصل نشود و تصميمات 
به افق آتي موكول شود. قرباني ضمن اشاره به ثبات 
نرخ ارز طي ماه هاي اخير و روند كاهشي نرخ تورم 
توضيح داد: نرخ ت��ورم ميانگين از 40/4 درصد به 
40درصد و تورم نقطه به نقطه از 45/1 درصد به 
31/9 درصد كاهش يافته است كه اين روند بيانگر 
كاهش مشهود نرخ تورم طي ماه هاي اخير است. 

خداحافظي با بسته سالانه پولي ـ بانكي 

تلاش هاي اسلام آباد براي فرار از پرداخت جريمه گازي به تهران به بن بست رسيد

وحيد حاجي پور
     گزارش يك

مهران ابراهيميان
     گزارش 2
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